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Circular No.: FSC202401

主题: 关于启用船舶电子法定证书及公布线上验证证书方法的通函

RE : Circular on launching e-Certificates and

Methods of Online Verification of Authenticity

至： 各船东及船舶管理公司、有关部门、本社验船师及审核员：

TO : Shipowners, Managers, Operators, Relevant departments,

Surveyors and Auditors:

本社船舶检验管理发证系统获得批注并已经上线。本社将通过该系统签发电子法定证

书及管理体系证书，持有福氏船级社(FSC)签发的电子证书(e-certificates)的用户可验

证其有效性和真实性。所有签发和签注的证书均可通过FSCLASS网站进行验证。

Our Ship Survey Management Certification System has been approved and

launched. We will issue electronic Statutory Certificates and Management

System Certificates through this system. Any User in possession of electronic

certificates (e-certificates) issued by Foresight Ship Classification(FSC) could

check its validity as well as its authenticity. All certificates issued and endorsed

can be verified through FSCLASS website.

建议在船上保存最新电子证书的副本，以便在年度/中间检验/审核完成后，验船师/

审核员在证书上签注。本通函打印件建议放置在船上，以便向港口国监督官员、港务局

和其他利益相关者适当提供我们的电子证书服务的正确指导。

It is recommended that copies of the latest e-certificates are kept on board

the vessel in order for our attending Surveyor/ Auditor to endorse the

Certificates upon completion of annual/intermediate survey/audit. The copy

of this circular is advised to be placed on board for proper guidance of our e-

Certificates service to Port State Control Officers, Port Authorities and other

stakeholders.
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 如何验证电子证书

 HOW TO VERIFY E-CERTIFICATES

电子证书的验证可以在福氏船级社官网上从个人电脑、平板电脑或智能手

机轻松及时地进行。通过以下其中一种方式进入网站:

The verification of e-certificates can be performed easily and timely

from FSC public website by a PC, tablet or smartphone. The access on

the site can be done through one of the following ways:

1. 网页：

1.Webpage：

1.1登录福氏船级社官网 http://fsclass.org，选择E-Certificates Verification，或直
接登录http://114.215.125.247:9889/verifycert.html

1.1 Log on to the FSC website http://fsclass.org, then click E-Certificates
Verification, or directly log on to http://114.215.125.247:9889/verifycert.html

http://fsclass.org
http://114.215.125.247:9889/verifycert.html
http://fsclass.org
http://114.215.125.247:9889/verifycert.html
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1.2 在登录页面验证处输入证书编号或UTN码进行验证。

1.2 Enter the Certificate No. or UTN Code in the verification section of the

logon page for verification.

1.2.1 证书编号在证书右上侧

1.2.1 The Certificate No. is located on the upper right side of the
Certificate

1.2.2 UTN 码在证书左下侧

1.2.2 UTN Code can be found at the bottom of the left side of the
Certificate
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2. 二维码：

2. QR Code：

手机直接扫描电子证书左下角的二维码也可以验证证书有效性，并可以预览并下载证
书。

Scanning the QR code in the bottom of the left side of the electronic

certificate by the mobile phone can also verify the validity of the certificates.

And you can preview and download the certificates.

 验证结果

 VERIFICATION RESULTS

证书一旦通过验证，“证书有效”就会出现在屏幕上，并显示如下提示。

Once a Certificate is verified, the text “This E-Certificate is Valid” shall

appear on your screen together with a summary as shown below.
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 完成年度检验/中间检验/审核后电子证书签注

 ENDORSEMENT OF E-CERTIFICATES AFTER COMPLETION OF

ANNUAL/ INTERMEDIATE SURVEY/AUDIT

在完成年度/中期检验/审核后，现场验船师/审核员应在电子证书的打印件上签字，

并尽快将副本上传到我们的服务器上，以便使用上述流程进行在线验证。由于此过程

可能需要一段时间，因此请预留合理的时间来验证最近签注的电子证书。

The attending Surveyor/ Auditor shall endorse a printed version of the e-

Certificates after completion of an annual/intermediate survey/audit and a

copy shall be uploaded as soon as possible to our servers for online

verification using the above described process. Since this process might

take a while, please allow reasonable amount of time to verify an

e-Certificate that was recently endorsed.

由现场验船师/审核员签注的电子证书打印件须保存在船上。

The printed version of e-Certificate endorsed by the attending Surveyor/

Auditor shall be kept onboard.

 遵守国际海事组织准则

 COMPLIANCE WITH THE IMO FAL GUIDELINES

FSC用于签署电子证书的电子签名满足 FAL.5/Circ.39/Rev.2（电子证书使用指南）

要求，如下：

The electronic signature used by FSC for signing the e-Certificates

satisfies the requirements stated in FAL.5/Circ.39/Rev.2 (Guidelines for the

use of electronic certificates), as follows:

▪ 电子证书符合有关国际公约或文书（如适用）所要求的格式和内容。

▪ The electronic certificates are consistent with the format and content

required by the relevant International Conventions or instruments, as

applicable;
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▪ 非FSC授权，文件无法被编辑、修改或修订；

▪ The documents are protected from edits, modifications or revisions

other than those authorized by FSC;

▪ 使用唯一的跟踪码进行验证；和

▪ A unique tracking number is used for verification; and

▪ 确定签发来源的可打印并可见的符号（QR Code）。

▪ A printable and visible symbol that confirms the source of issuance (QR

Code).

如有任何疑问，请发送邮件到 technical@fsclass.org。

If you have any queries, Please send an email to technical@fsclass.org.

Date: 28 February, 2024 Technical Department

Foresight Ship Classification
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